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OR-BRZ.0002.7.2019.AM 

 

 

PROTOKÓŁ  NR VII/19 

Z  VII SESJI  RADY  POWIATU  W  KOSZALINIE 

z dnia 28 lutego 2019 r.   

 

 

1. Otwarcie obrad. 

 

W siedzibie Starostwa Powiatowego w Koszalinie, ul. Racławicka 13,  

w sali konferencyjnej nr 409 Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz 

Grabarek o godzinie 11.00 otworzył sesję słowami „Otwieram obrady VII 

sesji Rady Powiatu w Koszalinie”. 

 

2. Stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że zgodnie z listą obecności  

w posiedzeniu uczestniczy 18. radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 19. radnych stanowi kworum i oznacza, że Rada 

posiada zdolność do podejmowania prawomocnych decyzji  

w sprawach objętych porządkiem obrad. Nieobecni: Radny Jacek Rafał 

Muryn. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek powitał gości 

przybyłych na VII sesję Rady Powiatu w Koszalinie, radnych oraz media. 

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
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3.  Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Rada otrzymała, wraz z  materiałami porządek VII sesji Rady Powiatu  

w Koszalinie. Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła zmian do porządku 

obrad.   

  

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Powiatu z dnia 19 grudnia  

2018 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

protokół z V sesji był przesłany wszystkim radnym w materiałach na sesję, 

był dostępny w Biurze Rady Powiatu, jak również został wyłożony do 

wglądu przed sesją. Następnie zwrócił się do radnych, czy są uwagi do 

przedmiotowego protokołu. Uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przeprowadził 

procedurę głosowania imiennego, albowiem przeprowadzenie głosowania 

przy wykorzystaniu elektronicznego urządzenia nie było możliwe  

z przyczyn techniczny. Wyznaczona przez Przewodniczącego 

Wiceprzewodnicząca Rady Irena Teresa Oleksy odczytała z listy 

obecności nazwiska radnych, którzy głosowali ustnie „za”, „przeciw”, 

„wstrzymuje się”: 

Wynik głosowania:  

1. CZERWIŃSKA Joanna Marzena    „za” 

2. DROPKO Zenon   „za” 

3. GIL Marek Paweł „za” 

4. GÓRAL Elżbieta „za” 
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5. GRABAREK Zbigniew Tomasz „za” 

6. HERMANOWICZ Marian Stanisław „za” 

7. JESIONOWSKI Kamil Sebastian „za” 

8. KALINOWSKI Dariusz Mirosław „za” 

9. KURIATA Henryk „za” 

10. LEBIODA Wiesław Andrzej „za” 

11. ŁAWRYNOWICZ Agnieszka Iwona „za” 

12. MOKRZYCKI Jan Henryk „za” 

13. MURYN Jacek Rafał nieobecny 

14. OLEKSY Irena Teresa „za” 

15. ORLIKOWSKI Krzysztof „za” 

16. SOBCZYŃSKI Ryszard Jan „za” 

17. SZTREJA Halina Zofia „za” 

18. TESMER Tomasz Marcin „za” 

19. WILK Bartłomiej „za” 

 

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Protokół Nr V/19 z V sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia 19 grudnia   

2019 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie.   

 

5. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu z dnia 14 stycznia  

2019 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

protokół z VI sesji, podobnie jak poprzedni, był przesłany w materiałach 
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na sesję, był dostępny w Biurze Rady Powiatu, jak również został 

wyłożony do wglądu przed sesją. Następnie zwrócił się do radnych, czy 

są uwagi do przedmiotowego protokołu. Uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przeprowadził 

procedurę głosowania imiennego, albowiem przeprowadzenie głosowania 

przy wykorzystaniu elektronicznego urządzenia nie było możliwe  

z przyczyn techniczny. Wyznaczona przez Przewodniczącego 

Wiceprzewodnicząca Rady Irena Teresa Oleksy odczytała z listy 

obecności nazwiska radnych, którzy głosowali ustnie „za”, „przeciw”, 

„wstrzymuje się”: 

Wynik głosowania:  

1. CZERWIŃSKA Joanna Marzena    „za” 

2. DROPKO Zenon   „za” 

3. GIL Marek Paweł „za” 

4. GÓRAL Elżbieta „za” 

5. GRABAREK Zbigniew Tomasz „za” 

6. HERMANOWICZ Marian Stanisław „za” 

7. JESIONOWSKI Kamil Sebastian „za” 

8. KALINOWSKI Dariusz Mirosław „za” 

9. KURIATA Henryk „za” 

10. LEBIODA Wiesław Andrzej „za” 

11. ŁAWRYNOWICZ Agnieszka Iwona „za” 

12. MOKRZYCKI Jan Henryk „za” 

13. MURYN Jacek Rafał nieobecny 

14. OLEKSY Irena Teresa „za” 

15. ORLIKOWSKI Krzysztof „za” 

16. SOBCZYŃSKI Ryszard Jan „za” 

17. SZTREJA Halina Zofia „za” 
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18. TESMER Tomasz Marcin „za” 

19. WILK Bartłomiej „za” 

 

  W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Protokół Nr VI/19 z VI sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia 14 stycznia 

2019 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie.   

 

6. Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między 

sesjami.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję Rada otrzymała sprawozdanie Starosty z działania 

Zarządu w okresie między sesjami. Następnie zwrócił się do radnych, czy 

są uwagi lub pytania do przedmiotowego sprawozdania. Uwag ani pytań 

nie wniesiono.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła sprawozdanie Starosty z działania 

Zarządu w okresie między sesjami. Ww. sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych 

do wykonania Zarządowi z V sesji. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że radni 

w materiałach na sesję  otrzymali sprawozdanie Starosty z wykonania 
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uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z V sesji. Następnie 

zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są uwagi do przedmiotowego 

sprawozdania. Radni nie wnieśli żadnych uwag.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła sprawozdanie Starosty z wykonania 

uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z V sesji.  

Ww. sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych 

do wykonania Zarządowi z VI sesji. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że radni 

w materiałach na sesję otrzymali sprawozdanie Starosty z wykonania 

uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z VI sesji, jak 

również zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są uwagi do 

przedmiotowego sprawozdania.  Radni nie wnieśli żadnych uwag.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła sprawozdanie Starosty z wykonania 

uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z VI sesji.  

Ww. sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

9. Informacja z kontroli zewnętrznych przeprowadzonych  

w Starostwie Powiatowym w Koszalinie w roku 2018 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Rada w materiałach otrzymała ww. informację. Jednocześnie 

Przewodniczący Rady dodał, że z przedłożonej informacji wynika, że na 

dziewięć przeprowadzonych kontroli w dwóch przypadkach zostały 

wydane zalecenia pokontrolne. Świadczy to, że zadania realizowane 
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przez Powiat są wykonywane w sposób rzetelny i zgodny z prawem. 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że informacja była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Rewizyjnej, która w tej sprawie wydała 

pozytywną opinię.   

 

Rada Powiatu w Koszalinie, bez uwag, przyjęła informację z kontroli   

zewnętrznych przeprowadzonych w Starostwie Powiatowym w Koszalinie 

w roku 2018, stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu.      

 

10. Sprawozdanie z wykonania planu audytu za rok 2018.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję Rada otrzymała sprawozdanie z wykonania planu 

audytu za rok 2018. Ww. dodał, że sprawozdanie było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej, która w tej sprawie wydała pozytywną 

opinię.   

 

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła sprawozdanie z wykonania planu 

audytu za rok 2018, nie wnosząc żadnych uwag. Przedmiotowe  

sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

11. Informacja z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów 

w Koszalinie w 2018 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję Rada otrzymała informację z działalności 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Koszalinie w 2018 r.  

Ww. dodał, że z przedłożonej informacji wynika, że zainteresowanie 

pomocą i poradnictwem udzielanym przez Rzecznika jest wciąż duże,  
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o czym świadczy liczba udzielonych porad, bo aż 2400. Następnie 

Przewodniczący Rady nadmienił, że informacja była przedmiotem 

posiedzenia Komisji ds. Społecznych, która bez uwag wydała do niej 

pozytywną opinię.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła informację z działalności 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Koszalinie w 2018 r.  

Ww. informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

12. Informacja z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w roku 2018  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Koszaliński 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

z informacji z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w roku 2018  

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Koszaliński 

wynika, że wynagrodzenia nauczycieli są stosunkowo na dobrym poziomie, 

albowiem są wyższe niż te określone w Karcie Nauczyciela. Następnie 

Przewodniczący Rady  poinformował, że w niniejszej sprawie pozytywną 

opinię, bez uwag, wydała Komisja ds. Społecznych.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła informację z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w roku 2018 w placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Powiat Koszaliński nie wnosząc żadnych uwag.  

Ww. informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   
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13. Informacja z realizacji w 2018 r. „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego na lata 2017 - 2021” 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję radni otrzymali informację z realizacji w 2018 roku 

„Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2017 - 2021”. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że informacja była 

przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Społecznych, która bez uwag,  

wydała do niej pozytywną opinię.   

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła informację z realizacji  

w 2018 roku „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata  

2017 - 2021”.  

Ww. informacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.   

 

14. Wystąpienia obywatelskie.  

 

W ramach wystąpień obywatelskich głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady 

Kamil Sebastian Jesionowski, który poinformował, że docierają do niego 

liczne pozytywne sygnały o pracy Powiatowego Rzecznika Konsumentów 

w Koszalinie. Dodał też, że na tej podstawie można stwierdzić, że to 

stanowisko jest  potrzebne, a Pan Arkadiusz Janz jest odpowiednią osobą 

na tym stanowisku i profesjonalistą w swoim działaniu. Ww. pogratulował 

Panu Arkadiuszowi Janz efektów pracy i życzył powodzenia oraz dalszych 

sukcesów w pracy.  
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15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu pamiątkowego  

„Za zasługi dla Powiatu Koszalińskiego” Elżbiecie Berkowskiej.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Kapituła Medalu pozytywnie rozpatrzyła wniosek Starosty Koszalińskiego 

w sprawie przyznania Medalu pamiątkowego „Za zasługi dla Powiatu 

Koszalińskiego” Elżbiecie Berkowskiej. Ww. dodał, że Pani Elżbieta 

Berkowska jest radcą prawnym Powiatu Koszalińskiego od marca 2001 r. 

a więc niemal od początku istnienia Powiatu. Wspierała proces tworzenia 

prawnych ram działalności struktur organizacyjnych Powiatu 

Koszalińskiego. Po ustabilizowaniu się nowego samorządu powiatowego 

Pani Elżbieta Berkowska wspierała wprowadzanie kolejnych 

ogólnokrajowych reform prawnych w Powiecie Koszalińskim, a następnie 

pomagała w implementacji przepisów prawa europejskiego, które w istotny 

sposób modyfikowały zasady działalności Powiatu Koszalińskiego. 

Skutecznie i lojalnie wspierała organy Powiatu kolejnych kadencji we 

wprowadzaniu reform organizacyjnych i strukturalnych. Przez cały okres 

swej pracy odznaczała się wyjątkową solidnością, zdyscyplinowaniem  

i zaangażowaniem w pracę wszystkich jednostek organizacyjnych Powiatu, 

a także organów Powiatu poświęcając na rzecz Powiatu znacząco więcej 

czasu niż wynikałoby to z jej formalnych obowiązków. Powierzone jej 

obowiązki radcy prawnego Powiatu Koszalińskiego i koordynatora Referatu 

Prawnego Starostwa Powiatowego w Koszalinie wykonywała wzorowo  

i wyjątkowo sumiennie. 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do projektu w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przeprowadził 

procedurę głosowania imiennego, albowiem przeprowadzenie głosowania 

przy wykorzystaniu elektronicznego urządzenia nie było możliwe  
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z przyczyn techniczny. Wyznaczona przez Przewodniczącego 

Wiceprzewodnicząca Rady Irena Teresa Oleksy odczytała z listy 

obecności nazwiska radnych, którzy głosowali ustnie „za”, „przeciw”, 

„wstrzymuje się”: 

Wynik głosowania:  

1. CZERWIŃSKA Joanna Marzena    „za” 

2. DROPKO Zenon   „za” 

3. GIL Marek Paweł „za” 

4. GÓRAL Elżbieta „za” 

5. GRABAREK Zbigniew Tomasz „za” 

6. HERMANOWICZ Marian Stanisław „za” 

7. JESIONOWSKI Kamil Sebastian „za” 

8. KALINOWSKI Dariusz Mirosław „za” 

9. KURIATA Henryk „za” 

10. LEBIODA Wiesław Andrzej „za” 

11. ŁAWRYNOWICZ Agnieszka Iwona „za” 

12. MOKRZYCKI Jan Henryk „za” 

13. MURYN Jacek Rafał nieobecny 

14. OLEKSY Irena Teresa „za” 

15. ORLIKOWSKI Krzysztof „za” 

16. SOBCZYŃSKI Ryszard Jan „za” 

17. SZTREJA Halina Zofia „za” 

18. TESMER Tomasz Marcin „za” 

19. WILK Bartłomiej „za” 

 

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych.  

- „za” – 18 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” - 0 
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Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/44/19  

z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie przyznania Medalu pamiątkowego  

„Za zasługi dla Powiatu w Koszalinie” Elżbiecie Berkowskiej.  

Ww. uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącymi Rady wręczył Pani 

Elżbiecie Berkowskiej, przyznany przez Radę Powiatu w Koszalinie, 

Medal pamiątkowy „Za zasługi dla Powiatu Koszalińskiego”.    

 

Pani Elżbieta Berkowska podziękowała Radzie i Zarządowi Powiatu za 

wyróżnienie Medalem, zaufanie jakim została obdarzona oraz za 

współpracę.   

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek, o godzinie 11.30, 

ogłosił 10 – minutową przerwę w obradach Rady Powiatu w Koszalinie.    

O godzinie 11.40 Przewodniczący Rady wznowił obrady. Na salę obrad 

powrócili wszyscy dotychczas obecni radni. Rada Powiatu w Koszalinie 

obraduje w składzie 18 radnych.  

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie, 

Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w powiecie 

koszalińskim na lata 2018 – 2025 za rok 2018 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję Rada otrzymał projekt uchwały. Ww. dodał, że był 

on przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Społecznych, która wydała  

pozytywną opinię w tej sprawie.  
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Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przeprowadził 

procedurę  głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/45/19 z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie przyjęcia raportu  

z realizacji przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie, 

Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w powiecie koszalińskim na lata  

2018 – 2025 za rok 2018.  

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie  

z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 

2018 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

projekt ww. uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji  

ds. Społecznych, która bez uwag, jednogłośnie wydała do niego pozytywną 

opinię. Następnie Ww. poprosił Panią Mirosławę Zielony Dyrektora 
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Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie o krótkie 

przedstawienie projektu uchwały.   

 

Mirosława Zielony Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Koszalinie: „W zeszłym roku alarmowałam z tego miejsca, że jest 

„tsunami” umieszczeń dzieci w pieczy zastępczej. Tak w tej chwili mogę 

powiedzieć z wielką przyjemnością, mam nadzieję, że za rok też będę 

mogła to powtórzyć, że aż 37 dzieci wróciło do rodzin biologicznych. 

Zakładając, że w powiecie koszalińskim w pieczy zastępczej przebywa  

ok. 200 dzieci, to 32 dzieci wróciło do rodzin biologicznych a pięcioro trafiło 

do adopcji. W zeszłym roku to było 16 dzieci, to był bardzo dobry wynik, 

jeżeli chodzi o powroty. Także to jest wielki ukłon w stronę wszystkich 

pracowników Centrum, ale też i gmin, które pracują z nami wspólnie nad 

tym, żeby taki efekt osiągnąć. Chciałam powiedzieć, że my sami szkolimy, 

jako Powiatowe Centrum, jako organizator rodzinnej pieczy zastępczej. 

Mamy mieszkanie chronione dla usamodzielnionych wychowanków, 

prowadzimy grupy wsparcia i grupy samopomocowe dla rodzin 

zastępczych, w tym dla zawodowych rodzin zastępczych. Jeśli są jakieś 

pytania do mnie to bardzo chętnie na nie odpowiem.” 

      

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek podziękował Pani 

Mirosławie Zielony  za przedstawioną informację i  pogratulował osiągnięć 

a następnie przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 
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Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/46/19 z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie z efektów pracy 

organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 2018 r., która wraz z wynikiem 

głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego programu 

profilaktycznego mającego na celu udzielenie specjalistycznej 

pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia 

prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci  

w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie „Rodzina Bez 

Przemocy” na lata 2019 – 2022” 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Społecznych, 

która wydała pozytywną opinię w tej sprawie. Następnie Ww. zwrócił się do 

radnych, czy są uwagi lub pytania do projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych pytań ani też uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przeprowadził 

procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 
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Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/47/19 z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie przyjęcia „Powiatowego 

programu profilaktycznego mającego na celu udzielenie specjalistycznej 

pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych 

metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 

przemocą w rodzinie „Rodzina Bez Przemocy” na lata 2019 – 2022”, która 

wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 

i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na ich realizację na rok 

2018 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

projekt ww. uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Społecznych 

oraz Komisji ds. Budżetu, które bez uwag, wydały do niego pozytywną 

opinię. Radni nie wnieśli żadnych pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.    

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/48/19 z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie określenia zadań  

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych  

i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
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Niepełnosprawnych przeznaczonych na ich realizację na rok 2019, która 

wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Prezydenta 

Miasta Koszalina i Starosty Koszalińskiego z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Koszalina  

i Powiatu Koszalińskiego za 2018 r.   

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

projekt ww. uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji  

ds. Społecznych. Komisja wydała do niego jednogłośnie pozytywną 

opinię. Ponadto dodał, że na sali obecny jest Pan Roman Budynek 

Kierownik Referatu Zarządzania Kryzysowego, który jest gotowy do 

udzielenia odpowiedzi na ewentualne pytania.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały.  

 

O godzinie 1151 salę obrad opuściła Radna Elżbieta Góral. Rada Powiatu 

w Koszalinie obraduje w składzie 17. radnych, co w dalszym ciągu stanowi 

kworum.   

 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/49/19 z 28 lutego 2019 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania 
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Prezydenta Miasta Koszalina i Starosty Koszalińskiego z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Koszalina i Powiatu 

Koszalińskiego za 2018 r., która wraz z wynikiem głosowania stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2019 r. na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych 

lub znajdujących się na terenie Powiatu Koszalińskiego 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję radni otrzymali projekt tej uchwały, jak również, że 

był on przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Infrastruktury, Rozwoju  

i Rolnictwa,  która wydała pozytywną opinię.    

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/50/19 z 28 lutego 2019 r. w sprawie udzielenia dotacji w 2019 r. na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonych lub znajdujących się na terenie Powiatu 
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Koszalińskiego, która wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik  

nr 18 do protokołu. 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Gminie Bobolice  

w 2019 roku 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że radni 

w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały. Ponadto dodał, że 

dotacja celowa  w wysokości 10.000 zł przeznaczona zostanie na zakup 

wyposażenia do Muzeum Regionalnego w Bobolicach, jak również, że 

projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Budżetu, która 

wydała pozytywną opinię w tej sprawie.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/51/19 z 28 lutego 2019 r. w sprawie udzielenia dotacji Gminie 

Bobolice w 2019 roku, która wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik  

nr 19 do protokołu. 
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23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Sianów w 2019 roku 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że radni  

w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Sianów w 2019 roku, jak również, że Komisja  

ds. Budżetu wydała  pozytywną  opinię w tej sprawie.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/52/19 z 28 lutego 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

Gminie Sianów w 2019 roku, która wraz z wynikiem głosowania stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych  

na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w 2019 roku 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały w sprawie  

przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej 

Straży Pożarnej w 2019 roku. Ww. dodał, że środki finansowe w wysokości 

25.000 zł zostaną przeznaczone na dofinansowanie wydatków związanych  

z zakupem samochodu operacyjnego dla Komendy Miejskiej Państwowej 
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Straży Pożarnej w Koszalinie. Zakupiony nowy samochód zabezpieczy 

potrzeby komunikacyjne Komendy w zakresie działań operacyjnych, 

kontrolno – rozpoznawczych, prewencyjnych oraz logistycznych w czasie 

działań ratowniczych. Ponadto Przewodniczący Rady nadmienił, że projekt 

uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Budżetu, która wydała  

pozytywną opinię w tej sprawie.  

 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski poprosił o informację, czy straż 

pożarna posiada taki samochód, czy jego zakup będzie montażem 

finansowym, jak również, czy zakup tego samochodu dla Komendy jest 

zasadny?  

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz: „Co roku 

dofinansowujemy Państwową Straż Pożarną i Ochotniczą Straż Pożarną. 

Natomiast na wniosek pana Komendanta, jeszcze w ubiegłym roku, 

pamiętam, że powiedzieliśmy wyraźnie na Zarządzie, że postaramy się 

dofinansować drugi samochód, ale w przyszłym roku, czyli w 2019. Także 

chcielibyśmy to zrealizować. To co wiem to będzie to koszt 70.000 zł,   

z czego 25.000 zł z Komendy Miejskiej i najprawdopodobniej z Komendy 

Wojewódzkiej, ale tego rozdziału finansowego do końca nie jestem pewny.” 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek:  Skoro ta suma w roku 

ubiegłym była obiecana, to powinniśmy tą sumę przekazać Państwowej 

Straży Pożarnej. 

 

Innych pytań ani też uwag nie wniesiono, więc Przewodniczący Rady  

przeprowadził procedurę głosowania.  

     W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 
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Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/53/19 z 28 lutego 2019 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej  

w 2019 roku, która wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik  

nr 21 do protokołu. 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych  

na Fundusz Wsparcia Policji w 2019 roku   

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 

przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji w 2019 

roku. Ww. dodał, że kwota 15.000 zł zostanie przeznaczona na 

sfinansowanie dodatkowych służb policjantów na terenie Powiatu 

Koszalińskiego, co przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa 

mieszkańców. Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja 

ds. Budżetu wydała pozytywną opinię w tej sprawie.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 
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Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/54/19 z 28 lutego 2019 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Policji w 2019 roku, która wraz  

z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 

na Fundusz Wsparcia Policji w 2019 roku   

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że środki 

finansowe na Fundusz Wsparcia Policji w 2019 roku w wysokości  

35.000 zł zostaną przeznaczone, zgodnie z prośbą Komendy Miejskiej 

Policji, na zakup samochodu. Ww. dodał, że Komisja ds. Budżetu wydała 

pozytywną opinię w tej sprawie.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr VII/55/19 z 28 lutego 2019 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Policji w 2019 roku, która wraz  

z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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27.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu  

na 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały. Był on 

przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Budżetu,  która wydała  pozytywną    

opinię w tej sprawie.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/56/19  

z 28 lutego 2019 r. w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2019 rok, która 

wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Koszalińskiego na lata 2019 – 2027 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji ds. Budżetu,  która 

wydała  pozytywną  opinię w tej sprawie.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   
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W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/57/19  

z 28 lutego 2019 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 

2019 – 2027, która wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 25 

do protokołu. 

 

29.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rocznego planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Koszalinie na  

2019 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

zgodnie ze Statutem Powiatu Koszalińskiego Komisja Rewizyjna działa na 

podstawie rocznego planu pracy i kontroli uchwalonego przez Radę, 

dlatego też niezbędne jest podjęcie w tej sprawie uchwały. Ww. dodał, że 

wszystkie Komisje stałe Rady Powiatu wydały w tej sprawie pozytywne 

opinie.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania:  

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 
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Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/58/19  

z 28 lutego 2019 r. w sprawie ustalenia rocznego planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Koszalinie na 2019 r., która 

wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

30. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że: 

1)  zgodnie z § 46b ust. 1 Statutu Powiatu Koszalińskiego Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji przeprowadziła postępowanie 

wyjaśniające w sprawie, 

2) z przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego, zgodnie  

z § 46b ust. 2 Statutu, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

sporządziła protokół, w którym rekomenduje uznanie skargi za 

zasadną w części dotyczącej braku odpowiedzi na drugie pismo 

przesłane drogą elektroniczną do Powiatowego Zarządu Dróg  

w Koszalinie, albowiem działania Dyrektora Powiatowego Zarządu 

Dróg w Koszalinie w tym zakresie były niezgodne z przepisami 

prawa zawartymi w ustawie z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks 

postępowania administracyjnego. W pozostałym zakresie skargę 

należy uznać za bezzasadną.  

3) w tej sprawie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała 

stosowny projekt uchwały, który radni otrzymali w materiałach.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Halina Zofia Sztreja: 

„Szanowni Państwo, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w pełnym składzie 

wielokrotnie pochylała się nad zgłoszoną skargą. Tak jak Pan 
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Przewodniczący był uprzejmy zauważyć skarga składała się z dwóch 

części. W jednej części skargę uznaliśmy za zasadną – w części w której 

nie udzielono odpowiedzi na pismo osoby skarżącej. Natomiast w zakresie 

zastrzeżeń do wykonanych prac uznaliśmy, że była to skarga nie zasadna. 

Poza tym co ustaliliśmy, chciałabym zwrócić uwagę na to, że warto aby 

wszyscy dyrektorzy jednostek zwrócili uwagę na sposób obsługi klienta. 

Podczas prac Komisji podnosiliśmy, że warto byłoby przeprowadzić 

szkolenie, które tak roboczo można nazwać „Obsługa trudnego klienta”. 

Zachęcałabym dyrektorów do pochylenia się nad tym problemem.”   

 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania, albowiem 

Rada nie wniosła żadnych pytań ani uwag do projektu ww. uchwały.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 16 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 1. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/59/19  

z 28 lutego 2019 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie, która wraz z wynikiem 

głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

31. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Koszalinie.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że:  

1) również w tej sprawie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

przeprowadziła postępowanie wyjaśniające, 



28 

 

2) z przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji sporządziła protokół, w którym rekomenduje uznanie 

skargi za bezzasadną, albowiem zadania realizowane przez Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Koszalinie i podległych mu pracowników 

wykonywane były z należytą starannością i zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa, a w szczególności ustawy z dnia 20 kwietnia 2004 r. 

o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, 

3) w tej sprawie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała również 

stosowny projekt uchwały, który radni otrzymali w materiałach.  

Rada nie wniosła pytań ani uwag do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 17. radnych. 

Wyniki głosowania:  

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/60/19  

z 28 lutego 2019 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Koszalinie, która wraz z wynikiem 

głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

32.  Zapytania i interpelacje radnych. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przypomniał, że 

interpelacje i zapytania radny kieruje na piśmie do Starosty za 

pośrednictwem Przewodniczącego Rady. Ww. dodał, że zgodnie ze 

Statutem Powiatu odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje 

zostaną udzielone na piśmie. Natomiast, jeżeli Pan Starosta będzie chciał 
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niektóre kwestie wyjaśnić na sesji, to uczynimy to w punkcie 34 porządku 

obrad „Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych”.   

 

Radna Joanna Marzena Czerwińska: „Chciałabym złożyć zapytanie  

o stopień realizacji moich postulatów jeszcze z 2015 r., dotyczących 

zamontowania progów spowalniających na drogach powiatowych. 

Konkretnie chodzi mi o miejscowość Karnieszewice. Nawiązuję do pism, 

które po raz pierwszy zostały wymienione pomiędzy Starostwem 

Powiatowym, Powiatowym Zarządem Dróg i Burmistrzem Gminy i Miasta 

Sianów 5 lat temu, w 2014 r. I na tą chwilę wiem, że wiele z tych 

wnoszonych postulatów było już zrealizowanych, ale konkretnie próg 

spowalniający w miejscowości Karnieszewice na wysokości Kościoła nie 

został wykonany. Na swoje postulaty z 2015 r. otrzymałam informację 

wyjaśniającą, że nie jest to przewidziane do realizacji, że można jedynie 

zamontować znaki drogowe „Uwaga dzieci”, ewentualnie znaki „Uwaga 

niebezpieczny zakręt w lewo, w prawo” na wysokości właśnie Kościoła.  

Z informacji, którą mam od pani sołtys z dnia wczorajszego, bo wczoraj 

była sesja Rady Miejskiej w Sianowie, to wiem, że takie znaki do dnia 

dzisiejszego się nie pojawiły. Mam zatem pytanie przede wszystkim do 

Zarządu Dróg Powiatowych o stopień realizacji, o to czy jest to w dalszym 

ciągu możliwe do wykonania i jak tak, to w jakim terminie te znaki na drodze 

powiatowej Nr 3542Z w miejscowości Kleszcze na wysokości Kościoła 

pojawią się. W odpowiedziach na moje postulaty mówiono o jednym znaku. 

W odpowiedzi do Pana Burmistrza rok wcześniej mówiono o dwóch , trzech 

znakach i chciałabym po porostu wrócić do tego tematu.”  

 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski zgłosił zapytanie dotyczące 

planowanych zmian organizacyjnych w Młodzieżowym Ośrodku 
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Wychowawczym w Polanowie. Ww. poprosił o wyjaśnienie przesłanek 

merytorycznych, organizacyjnych kadrowych i finansowych w zakresie 

zamiaru utworzenia w roku szkolnym szkoły branżowej I stopnia przy 

Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Polanowie.  

 

Radny Marek Paweł Gil: zgłosił zapytania dotyczące: 

1) ścieżki rowerowej na odcinku Sucha Koszalińska – Łazy - „(…). 

Mamy ścieżkę rowerową pomiędzy Suchą Koszalińską a Łazami. 

Świetnie, że ją mamy, bardzo fajna rzecz. Rozmawialiśmy już kiedyś 

na ten temat, że przy dość obfitych opadach deszczu są bardzo duże 

kałuże. I tam jest po prostu niebezpiecznie. Znam przypadki zderzeń 

z samochodami, bo ludzie którzy jadą przy tych kałużach, wyjeżdżają 

na środek jezdni, żeby je omijać. Jest to po prostu niebezpieczne 

miejsce, a jak jest jeszcze ślisko, były przymrozki, to tym bardziej robi 

się tam niebezpiecznie.  Trzeba się nad tym pochylić, żeby nie doszło 

do jakiejś niebezpiecznej sytuacji.”.   

2) poprawy wykonania przejścia dla pieszych w pobliżu Ośrodka 

„Holiday” w Mielnie „Zostało wybudowane i wyniesione przejście dla 

pieszych i dobrze, że zostało wybudowane, bo ono spowalnia bardzo 

mocno ruch. Natomiast wydaje mi się, że chyba zostało ono 

technologicznie trochę źle wykonane, bo nie ma miejsca pomiędzy 

częścią chodnika wolnego miejsca. Została po prostu cała 

powierzchnia zabudowana i w momencie kiedy pada deszcz zbierają 

się tam duże kałuże. Woda nie ma tam gdzie odpłynąć.” 

3) stanu realizacji „Schetynówek” w powiecie koszalińskim – „(…) 

Wiem, że jest jakiś problem i chciałem zapytać, czy już może to się 

rozstrzygnęło?”,  

4) drogi  na odcinku Mścice – Dobiesławiec – „Zarząd upoważnił 

Starostę i Wicestarostę do podpisania protokołu uzgodnień drogi 
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Dobiesławiec – Mścice. Czy to jest dopiero rozpoczęcie procedury 

jakiejś, czy to jest już decyzja o wykonaniu tego remontu?”, 

5) czy droga Kawno – Sieciemin będzie współfinansowana z gminą 

Sianów. 

Na koniec swojego wystąpienia Radny Marek Paweł Gil pochwalił pracę 

Wydziału Komunikacji i Dróg Starostwa. Ww. dodał, że są to głosy 

mieszkańców Powiatu Koszalińskiego i bardzo prosi, by przekazać 

gratulacje Pani Naczelnik Halinie Dymowskiej.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował radnych, 

że zgodnie z tym co mówił na wstępie, ewentualne odniesienie Starosty do 

poruszonych kwestii nastąpi w punkcie 34 porządku obrad, jak również, że 

dzisiaj powinni przekazać swoje zapytania na piśmie do Biura Rady. 

 

33. Sprawy organizacyjne. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że: 

1. Na podstawie § 47 ust. 3 Statutu Powiatu Koszalińskiego stałe 

Komisje przedłożyły Radzie swoje plany pracy na rok 2019, które  

radni otrzymali w materiałach na sesję.   

2. Radni winni złożyć oświadczenia majątkowe w terminie do  

30 kwietnia 2019 r., według stanu na 31 grudnia 2018 r. 

Oświadczenia należy złożyć w 2 egzemplarzach wraz z PIT. 

3. Do Rady Powiatu w dniu 20 lutego 2019 r. wpłynęła skarga na 

działalność Zarządu Powiatu w Koszalinie. Postępowanie 

wyjaśniające w tej sprawie, zgodnie ze Statutem Powiatu, prowadzi  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  
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4. Kolejna sesja, zgodnie z planem pracy Rady, odbędzie się  

w kwietniu.    

 

34 . Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

 

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer odniósł się do 

zapytania: 

1) Radnej Joanny Marzeny Czerwińskiej: „Pamiętam sytuację jak 

Dyrektor Zwoliński spotykał się z ówczesną panią Sołtys i było 

ustalone, że te progi spowalniające z uwagi na warunki techniczne 

występujące na tej drodze nie są możliwe do zamontowania. Pani 

Sołtys przyjęła tę informację do wiadomości, gmina także została 

poinformowana. Natomiast jeżeli chodzi o sprawy ze znakami, to 

myślę że prześledzimy tę dokumentację, która u nas jest i damy 

odpowiedź na piśmie.”, 

2) Radnego Marka Pawła Gila dotyczącego: 

a) kałuż na odcinku Sucha Koszalińska – Osieki: „Sprawy kałuż są 

nam znane. Jesteśmy w kontakcie z gminą Sianów. Powstał 

problem jeżeli chodzi o gwarancję. Faktycznie rozmawialiśmy, by 

to zadanie po części zrealizowała gmina Sianów, po części nasz 

Powiatowy Zarząd Dróg. Ja tylko przypomnę, że faktycznie jest 

to droga powiatowa, natomiast wykonawcą tej inwestycji jest 

gmina Sianów. Faktycznie te zastoiny wody są, jesteśmy tego 

świadomi. Pierwsza ekspertyza wykazywała, że należy tą ścieżkę  

w kilkunastu a może nawet i kilkudziesięciu miejscach przeciąć, 

by tą wodę odprowadzić. W związku z tym gmina Sianów straci 

gwarancję, więc miało być zorganizowane spotkanie z 

wykonawcą tych prac, przedstawicielami PZD i gminy Sianów, bo 
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najlepiej było by aby te prace wykonał wykonawca, tak żeby te 

gwarancje nie zostały stracone. Także rozmowy trwają, mam 

nadzieję że znajdą one jakiś pozytywny skutek. (…).”; 

b) drogi Kawno – Sieciemin: „Jest to kontynuacja tego co się dzieje 

do tej pory, czyli inwestycja, która została rozpoczęta przez 

gminę Sianów zresztą na drodze powiatowej, w zeszłym roku. 

Kończymy procedury z odbiorami tej drogi. W tym roku prawie 

650.000 zł przeznaczamy, co zresztą dzisiaj było procedowane. 

Są to kwestie związane z odbiorami tej drogi. Tam oczywiście też 

pojawiają się jakieś problemy na tej drodze. Wczoraj 

uczestniczyłem w sesji Rady Miejskiej w Sianowie są pewne 

rzeczy, które pewnie jeszcze przy odbiorach wyjdą, bo są uwagi 

mieszkańców, ale to wszystko będziemy wiedzieć w protokole 

odbioru.”. 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz odniósł się do 

zapytania: 

1) Radnego Dariusza Kalinowskiego: Oczywiście będzie odpowiedź na 

piśmie, ale powiem, że jest to problem dość szczególny, wiadomo 

wywołany przez reformę oświatową, o której wszyscy wiemy.  To nie 

może być tak, że my nie przyjmujemy tej reformy również i u nas 

wewnątrz. Tym bardziej, że chodzi o to, że jest zmniejszenie liczby 

wychowanków, ale również MOW jest zbyt zorganizowany w sensie 

ilości pracowników. I to jest z tym problem. Zacznę od tego tyłu, bo 

rzeczywiście po uzgodnieniach, po naszej decyzji na Zarządzie, jeśli 

chodzi o sposób ustosunkowania się do tej reformy, podjęliśmy taką 

decyzję, oczywiście Pani Dyrektor podejmie już konkretną, że 

zmniejszamy zatrudnienie o siedem i pół etatu. Natomiast co do 

profilu tej szkoły branżowej jest to przed nami i uważamy, że MOW 
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w Polanowie powinien funkcjonować. Ja o tym zawsze mówiłem. 

Jest to dobrze przygotowana terenowo szkoła i również jeśli chodzi 

o przygotowanie zawodowe pracowników, nauczycieli i pedagogów 

itd. W związku z tym szczerze mówiąc, liczymy na to, że konkurencję 

z innymi Młodzieżowymi Ośrodkami Wychowawczymi, a będzie ona 

niesamowita, nasz MOW zwycięży i będzie mógł się rozwijać  

w przyszłości. Tak więc chcemy podtrzymać stan organizacyjny, 

zmniejszając ilość zatrudnienia w tej chwili, bo inaczej się nie da, 

zmniejszając koszty i to trzymać, żeby za dwa, trzy lata można było 

go rozwinąć. Mam nadzieję, że powrócimy znowu do ok. 50-60 

wychowanków, łącznie ze szkołą branżową. Taki mamy cel ogólny  

i w związku z tym taka informacja pójdzie do Pana Kuratora Oświaty 

w kwestii zabezpieczenia funkcjonowania naszego Młodzieżowego 

Ośrodka Wychowawczego.  

 

2) Radnego Marka Pawła Gila dotyczącego: 

- drogi Dobiesławiec – Mścice: Ona była wpisywana w naszej 

wieloletniej prognozie inwestycyjnej. Prawie byliśmy pewni, bo 

rozmawialiśmy z każdym gospodarzem gminy. Uzgodniliśmy, że 

również dofinansowanie będzie ze strony gminy, jeśli rozpoczniemy 

inwestycję. Jest opracowane wstępne porozumienie w sprawie 

rozpoczęcia procedury, a więc plan techniczny i tylko tyle. Tym 

bardziej, że jest niedobrze z dofinansowaniem i zaraz o tym powiem. 

   

- stanu realizacji „Schetynówek” w powiecie koszalińskim: Ja nie 

pamiętam takiej sytuacji Szanowni Państwo, żeby praktycznie już  

w marcu, nie było jeszcze rozpoczętych procedur związanych  

z wykonywaniem zadań, jeśli chodzi o inwestycje. Przypomnę, że 

mamy w budżecie ponad 24.000.000 zł inwestycji. Prawie ponad 
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9.000.000 zł obligacji, jeśli chodzi o sfinansowanie tych inwestycji. 

Mamy projekty, mamy wstępne decyzje Wojewody w sprawie 

przyznania nam środków na drogi, a nie mamy żadnej decyzji. 

Najgorsze jest to, że też czytam co jakiś czas, również  

w dzisiejszej prasie, że są pieniądze, tam nas nie ma, i że są 

pieniądze również wydane przez Pana Ministra Infrastruktury. Na 

województwo zachodniopomorskie 174.000.000 zł dokładnie i to do 

wykorzystania w tym roku. Pytam się kiedy? Przypomnę jeszcze 

tylko o jednej sprawie, jeśli chodzi o RPO i kwestie współpracy  

i porozumienia, jeśli chodzi o starostwa. Pamiętacie Państwo tą 

drogę Dobrzyca – Dobre? Cały czas podajemy do wykonania.  

Na dzisiaj jest taka sytuacja - kosztorysy 5.000.000 zł. Trzy razy 

odbyły się już przetargi. Wszystko jest co najmniej o 70% wyżej od 

kosztorysu i szczerze mówiąc nasza decyzja dzisiejsza będzie na 

Zarządzie, bo Zarząd będzie za chwilę, że albo  idziemy dalej  albo 

podpisujemy umowę proponując Państwu dofinansowanie 

olbrzymie ok. 4.500.000 zł. Tak więc decyzje są trudne. Stan 

faktyczny do wykonywania dróg jest ciężki. Jesteśmy mocno 

przygotowani. Mamy co najmniej cztery projekty. (…). A w tej chwili 

idziemy mocno na całość, jeżeli chodzi o potrzeby zabezpieczenia 

bezpieczeństwa, tzn. kilkanaście projektów chodnikowych, a więc 

coś będziemy robić i czekamy, bardzo usilnie czekamy, na decyzję 

Pana Wojewody. Tyle mogę powiedzieć na temat naszego procesu 

inwestycyjnego co do naszych dróg.”.    

 

Członek Zarządu Powiatu w Koszalinie Zenon Dropko: Chciałem 

poinformować, że jeżeli chodzi o Ośrodek Wychowawczy, 

doceniając wagę problemu Komisja Społeczna pochyliła się nad nim 

i żeby dokładnie poznać specyfikę pracy tej placówki, to 12 marca  
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o godz. 13.30 Komisja Społeczna spotka się dyrekcja MOW.  

Chciałem również nadmienić, że funkcjonowanie tej placówki zależy 

od ilości wychowanków jacy tam będą. To są nasze decyzje, 

nazwijmy je na papierze, natomiast jeżeli stan rzeczywisty będzie 

taki, że we wrześniu wychowanków będzie na trzecią czy czwartą 

grupę, to wychowawcy będą dalej pracować. To są rozwiązania 

dyrekcji tej placówki, czy ci wychowawcy pójdą w tzw. stan 

nieczynny, bo jest taka możliwość w przypadku nauczycieli, na pół 

roku. Tutaj ileś tych możliwości jest. Natomiast ten problem się wziął 

stąd miedzy innymi, że z końcem roku szkolnego odejdzie klasa 

trzecia gimnazjum i odejdzie klasa ósma w Młodzieżowym Ośrodku 

Wychowawczym, a to Szanowni Państwo są dwie grupy 

wychowawcze. 

 

Radny Marek Paweł Gil: Panie Starosto, czy macie jakieś informacje 

co do ewentualnego terminu decyzji o rozpoczęciu procedur? 

Jesteśmy po ocenie punktowej. Drogi przeszły gruntowną analizę  

i otrzymały określoną ilość punktów, a co za tym idzie jedne się 

zakwalifikowały do dofinansowania, inne nie. No i rzeczywiście jest 

czas, bo przecież termin do wykonania to jest zawsze koniec 

października, jak dobrze pamiętam, żeby ten temat zrealizować. 

Jesteśmy już prawie w marcu. Nie ma decyzji, nie ma rozpoczętej 

procedury. No to jest chyba kłopot? My jako samorządy jesteśmy 

trochę tak mało elegancko traktowani. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek: Panie Radny, ja 

myślę, że nie ma odpowiedzi na to pytanie.  
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Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz: Do 31 grudnia 

miały być ostateczne decyzje. I to są ostateczne decyzje mailowe 

Pana Wojewody. Innych nie ma. Czekamy z utęsknieniem na 

dofinansowanie. To wszystko co mogę na ten temat powiedzieć.       

  

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek: Szanowni 

Państwo, jak podpowiada mi tu Wiceprzewodniczący, sprawa ta nie 

dotyczy tylko naszego Powiatu. Sprawa dotyczy całego 

województwa zachodniopomorskiego, a być może i całego kraju.      

 

35. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski nadmienił, że wobec trudnej sytuacji 

dotyczącej budowy dróg, może należałoby problem poruszyć poprzez  

Związek Powiatów Polskich.  

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz: Konwent Starostów 

podjął już pewne decyzje. Było spotkanie w Bornym Sulinowie na 

początku lutego i takie stanowisko zostało wypracowane. Mało tego, na 

najbliższy Konwent, który będzie już chyba niedługo, bo naprawdę jest to 

bardzo pilna potrzeba, powiedzieliśmy sobie, że będziemy zapraszać 

Pana Wojewodę w sprawie dróg i w innych sprawach również. Tych spraw 

jest bardzo dużo, ale ten temat wszyscy dokładnie widzimy tak samo.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Kamil Sebastian Jesionowski: Chciałbym tylko 

dopowiedzieć, że samorządy z naszego województwa, także zgłaszają 

problem niedoszacowania tych dróg, tych przetargów. Ich 

kosztorysowanie jest za niskie i zwracają się właśnie o pomoc  
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w zwiększeniu tych pieniędzy, bo wszystko jest niedoszacowane i w wielu 

samorządach inwestycje nie dojdą do skutku, mimo, że będzie ta dotacja.        

 

Radny Marek Paweł Gil zgłosił wniosek o posprzątanie rowów, które są 

bardzo zaśmiecone, przez Niegoszcz do Kazimierza, w znacznej części 

na terenie gminy Będzino   

 

36. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

zakończył obrady słowami: „Zamykam obrady VII sesji Rady Powiatu  

w Koszalinie”. Na tym obrady zakończono. Obrady VII sesji Rady Powiatu 

w Koszalinie zakończono o godz. 1235 .                       

        

                                                      Przewodniczył: 

                                                          Przewodniczący Rady 

 

                                                               Zbigniew Tomasz Grabarek 
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